

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEEMPAT  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : TUAN CHAN FOONG HIN  
(KOTA KINABALU)**

**TARIKH : 27 SEPTEMBER 2021 (ISNIN)**

**SOALAN**

**TUAN CHAN FOONG HIN (KOTA KINABALU)** minta **PERDANA MENTERI** menyatakan adakah Kerajaan akan mengetatkan lagi pelaksanaan Perintah Kawalan Pergerakan Diperketatkan (PKPD) bagi menghalang penduduk mengambil kesempatan *loophole* jangka masa antara pengumuman dan pelaksanaan bagi melarikan dari kawasan PKPD, dan bagi menghalang penduduk untuk keluar masuk dari kawasan PKPD atas alasan bahawa pekerja sektor *essential*.

**JAWAPAN:**

**Tuan Yang DiPertua,**

Penilaian risiko jangkitan COVID-19 oleh KKM merupakan rujukan utama bagi pihak kerajaan menentukan hala tuju pelaksanaan PKP termasuklah PKPD di sesebuah kawasan dan lokaliti. Penilaian risiko jangkitan ini melibatkan beberapa faktor iaitu kadar peningkatan kes, taburan kes positif, kepadatan penduduk, kewujudan tempat-tempat awam serta keadaan sosiodemografi penduduk.

Dalam hubungan ini, setiap keputusan dan pengumuman yang dibuat oleh pihak kerajaan berkaitan pelaksanaan PKPD telah mengambil kira kesediaan jentera Kerajaan serta keperluan rakyat dari segi tempoh masa yang diperuntukkan sebelum tarikh pelaksanaan sebenar PKPD di sesuatu kawasan. Ini bagi memastikan matlamat utama pelaksanaan PKP/PKPD dapat mencapai sasarannya iaitu mengawal pergerakan awam bagi mengekang penularan jangkitan COVID-19 yang semakin merebak di kawasan berkenaan dan pelaksanaannya memerlukan kerjasama semua pihak khususnya penduduk atau komuniti kawasan untuk mematuhi SOP yang ditetapkan.

Sekiranya penilaian risiko jangkitan semakin meningkat, langkah memperketatkan kawalan pergerakan awam melibatkan semua sektor akan dikuatkuasakan selaras dengan keperluan membendung pandemik COVID-19. Sekiranya penilaian risiko jangkitan semakin menurun, pertimbangan diberikan bagi melonggarkan aktiviti sektor ekonomi. Pertimbangan-pertimbangan perlu dibuat dari semasa ke semasa kerana ianya berhubungkait dengan kelangsungan hidup rakyat (*livelihood*).